
RADA GMINV
w Daszynie

PROTOKOt NrXVH/2015
z obrad XVH nadzwyczajnej sesji Rady Grainy w Daszynie

odbytych w dniu 25 wrzesnia 2015 r.

Ad.l
Przewodniczacy Rady -Marek Chwialkowski otworzyl obrady XVII nadzwyczajnej sesji

Rad}r Gminy w Daszynie.
Povrita* przybyfych na obrady sesji: radnych, soltysow, Wqjta -Zbigniewa Wojtera, Sekretarza
Gminy -Mariusza Gralewskiego, Skarbnika Gminy-Danut? Kaczmarek.

Przewodniczacy stwierdzil, ze sesja jest prawomocna do podejmowania uchwal, poniewaz
uczestniczy w niej 15 radnych, tj. 100% ustawowego skladu Rady.

Przewodnicza_cy Rady odczytal \\iiiosek Wqjta o zwolanie nadzwyczajnej sesji.
"Nastejinie przedstaxvlt porzajiek obrad \vynikaja_cy z v/niosku o z\valanie nadz\v}fczajnej sesji.

Porzajdek obrad:
1. OUvarcie obrad, stwierdzenie quorum .
2. Zapytania i wolne wnioski.
3. Podje_cie uchwafy w sprawie zrrtiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna

nalata 2015-2030.
4. Podj^cie uchwaty w sprawie zmian do budzetu gminy Daszyna na 2015 rok.
5. Podj^cie uchwafy w spra\vie zawarcia porozumienia mi^dzygminnego z Gminq, Witonia

dotycz^cego realizaqji zadania pn. ,,Przebudowa lokalnj'ch drog nr 3 ] 4107 obr^b
Szamow; nr 34 obr^b Os?dowice;nr 37 obr^b Ose.dowice, Karkoszki; nr 35 obr^b
Karkoszki, Jablonna, Daszyna; nr 32 obr^b Kr^zelewice, PGR Koryta, Kor>'ta;
stanowiajcych jednorodny ci^g komurjikacyjny polq.czony z siecia_ TEN-T.

6. Podj^cie uchwaly w spra"\vie wniesiern'a skargi na uchwaie_ Nr 26/145/2015 i Nr
26/146/2015 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej vvlodzi z dnia 20 sierpnia
2015 r.

7. Podj^cie uchwaly w sprawie poboru podatkow i opiat w drodze inkasa oraz okreslenie
wysokosci wynagrodzenia.

8. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.
9. Sprawy rozne.
10. Zakonczenie obrad.

Ad.2
Glos zabrali:
Radny IVLBawej: Czy b^dzie z\virowanie drog od Pana Lewandowskiego do Janic i. od Pana
Borowskiego do Martofta.
Radny H.Dabrov>fski: Wruoskuj^ o udost^pnienie radnym pozwu do Sajdu Administracyjnego .
Jakie gmina podj^la dzialania w spra\vie \vyjasnienia sprawy naruszenia gminnej dzialki przez
Firm^ ROMEX, ktora kopie na sa^siaduja_cej dzialee kruszy\vo.
Wojt: W poniedzialek rusza praca rov-oiiarki \vi$c b^dq. naprawiane drogi gminne.
Pozewjest dost^pny i radni rnogq. go otrz^anac. W}Tok zostal odczytan}' przez sad, ale nie ma
go jeszcze w wersji pisemnej. Zlozenie skargi okazalo si$ skutecznie . Rozstrzygni^cie sa_du^ co
do zapisow WPF-u i sprzedazy zwTotnej jest na korzysc gminy. Na saK obrad padlo z strony
obroncow RIO st\\aerdzenie, ze mi^dz}' RIO, a Gmina^ Daszyna trwa ,,wojna". Bylo to wlasciwe
okreslenie, gdyz dotychczasowe dzialaniaRIO wobec naszej gminy na to wskazuja_. Dziatania
tej instytucji przyczynily si? do utrudnien w pozyskiwaniu srodkow zewn^trznych. Wszelkie
przeprowadzone kontrole nie udowodnily naruszen tinansowych.
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Sprawa naruszenia dzialki gininnej wygla_da w ten sposob, ze Firrna ROMEX wkopala si?
2,5 metra w nasza dziaflce. Przy pomiarach nie pojawil si? nikt z wyzej wymienionej firmy .
Po otrzymaniu operatu pomiarow gmina wystajji do Firmy o odszkodowanie.
Kadny H.Pabrows'ki: Czy gmina udzielila po'zwoleriia ria przejazd przez gmirina dziafk?.
Wojt: Przy wydawaniu koncesji ustalono, ze wjazd bedzie od strony hydroforni za blokarni.
Jednak przejazd przez grninna^ dzialke, nie spowodowal dla gminy powaznych szkod.

Ad. 3
Przystajjiono' do' omawiania uchwary w sprawie zmian do1 Wielcletniej Prognozy Binansowej
Gminy Daszyna na lata 2015-2030.
Radny RDabrowski zapytal, nad ktorym dokumentem Rada proceduje? Otrzymanym trzy dni
przed terminem sesji, czy w dniu dzJsiejszym przed otwarciem obrad sesji.
Wo it poprosil o procedowanie nad wersjq. otrzymanq. w dniu dzisiejszym..
Radny H.Pabrowsk-i kwestions^Yaf k^l^jnsse RO^SmoxYanyeh uehw§l, Jego zdaniem
przyjmuja^c uchwaty w sprawie zmian w budzecie i zmian do WPF-u nie ma juz wyboru,
co do uchwaly \ sprawie porozumienia z Witoni^ w kwestii przebudowy drog. Radny staJ na
stanowisku, ze wpienvszej kolejnosci powinna bye oma\viana uchwala w spra\vie
porozomienia z Witoni% a pozniej uchwaly dotycza^ce kwestit budzeto\vych.
Sekretarz.stwierdzil 7ze propono\vana przez radnego kolejnosc uchwat ro^vniez jest nie
logiczna. Jak mozna podejniowac uchwale intencyjn^. jezeli nie ma zagwarantowanych na ten
eel srodkow w budzecie gminy.
Skarbnik Gminy stv,'ierdzila, ze RIO stoi na stano\viskn, ze kolejnosc podejmowania uchwal
jest nie istotna. Najwazniejsze., aby zostaty podjete na tej samej sesji. Podj^cie uchwaty
intenc3'jnej bez zabezpieczenia srodkow w budzecie czyni j^. nie waznq, Natomiast jezeli
zape\vni si? srodki w budzecie, a nie przyjmie uchwaly intencyjnej wowczas na kolejnej sesji
mozna wprowadzic zmiany w budzecie bez zadnych konsekwencji.
Radny H.Dabrowski zg^osil wniosek o przedstawienie na najblizsza^ sesj? opinii prawnej ,
jaka jest poprawna kolejnosc podejmowanych uchwai
Skarbnik Gminy odczytala tresc uchwafy Nr XVTI/77/2015 w sprawie zmian w Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Daszyna na lafa 2"015-2030'.
Zmiany dotycza^ strony dochodow i wydatkow. Jest to kwota 1.200.000 zl z tytuhi
deklarowanej darowizny o dwoch przedsi?biorco\v.
Woit powiedziat, ze jest deklaracja przedsi^biorcow o przekazaniu gminie dobrowolnej
\vpiaty, ktora b^dzie przeznaczona w wydatkach cz^sciowo na irifrastrukture., a cz^sciowo na
wydatki bieza;ce,
Radny T.Pymny zapytal czy Wojt ma dokumenty potwierdzaj^ce przekazanie takiej
daro\vizny.
WoiLpowiedziai, ze darczyncy zadeklarowali przekazanie dobrowolnej \vplatypo otrzymaniu
przez gmine dotacji z RPO na uzbrojenie terenow pod inwestycje.
Radny RDabrowskl styYierdzil, ze w Qtrzymanej wersji ueh^aiy jest zmiana-w zitkresie
modernizacji drog. Dopisano kolejne drogi, a kwota nie ulegla zmianie.
Woit odpowiedziat ze \v pienvotnej wersji zaktadano wi?kszy zakres przebudo^v>^
Po zmianach z\w?kszono ilosc drog, zmniejszono zakres robot L^czna ilosc drog to okolo
15 km.
Radny T.Dymny poprosil o przedstawienie Radzie mapy z zaznaczon3'm przebiegiem drog,
ktore~be_da_ obj^te przebudowy.
Ustalono, ze mapa b^dzie przedsta\viona w punktu 5 porza^dku obrad
Zakonczono dyskusj?.
Obrady sesji opuscil radny Biukaszewski, Obecnych na sali 14 radnych.
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Przewodniczajcy odczytai uchwal? Nr XVII/77/2015 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy
Hnansowej Gminy Daszyna na lata 2015-2030 i poddat pod glosowanie.
Wynik glosowania:
Za -11
Przeciw - 0
Wstrzymuja_ce - 3
Uchwal? przyjeto wi?kszoscia_ glosow.

Ad. 4
Skarbnik Gminy przedstawila uchwal? NrXVII/78/2015 w sprawie zmian do budzetu Gminy
Daszyna na rok 2015.
Na obrady sesji powrocil radny B.Lukaszewski. Obecnych na sali 15 radnych.
Na prosb? radnego T.Dymnego Skarbnik Gminy omowila szczegolowo wsz)'stkie tabele
stanowi£i.Ge zala_gzniki do Ughwaly.
Radny H.Dabrowski zapytal o wydatki zwiajzane z zakupem nowego wozu strazackiego.
Wojt poinforrnowal, ze ogloszono konkurs na dofinansowanie zakupu nowego samochodu dla
jednostek wpisanych w system ratownictwa drogowego. W naszej gminie taka jednostka jest
OSP Daszyna. Jednostka ta posiada samochod,, ktory wymaga remontu. Dlatego jak pojawila
si^ szansa na uzyskanie dofinansowania na taki samochod. Jest to samochod sredmej
\\aelkosci z wyposazeniem w sprz^t ratownictwa drogowego. Wartosc samochodu to okolo
700.000 zi Gmina zlozyla \vniosek i czekamy czy uzyska \vystarczaj^03. ilosc punktow aby
uzyskac dofinansowanie. S^siednie gminy ro\vniez zlozj^ly takie \ynioski.
Radny H.Dabrowskf zapytal o przyczyn? \vzrostu w>'datkow na doradztwo gazowe.
Wojt po\viedzial, ze gmina przejmuje od PGK nadzor nad przesylem gazu, W z\via^ku z tym
musi uzyskac koncesj^, ktora jest niezb^dna przy ubieganiu si? o kolejne srodki zewnetrze na
kontynuacje budo\vy gazocia_gu. Sa^to dose trudne procedury z\viazane z prawem
energetyczny. Aby nie popelnic zadnego bl^du gmina korzysta z ushig finny za]mujaj3ej si^
dzialalnoscia^z zakresu prawa energetycznego. Wiedza tej finny b^dzie rowniez przydatna w
kwestii sprzedazy energii, wytworzonej przez kolektory sJoneczne zamontowane na
budynkach b?da^cych wtasnosci^ gminy.
Po uzyskaniu koncesji przez grain? na przesyl gazu, PGK Daszyna b?dzie zajmowalo si?
sprzedaza_ i nadzorem, nad urzq.dzeniami. Dotychczas spolka pobierala optaty za przes}'! i
placila gminie dzierzaw? za wynajem urza^dzen shiz^cych do przesyla. Teraz oplaty za przesyl
b^dzie pobierala gmina.
Zakonczono' dyskusj?.
Przewodniczajc;y odczytal uchwal? Nr XVU/78/2015 w sprawie zmian do budzetu gminy
Daszyna na rok 2015. i poddal pod gtosowanie.
W}Tiik glosowania:
Za 13
Przeeiw 0
WstrzyrnuJ3.ce 2
Uch\val? przyj?to \vi?kszosciq. glosow.

Ad. 5
Przewodniczacy odczytat uchwal? Nr XVTI/79/2017 w sprawte zawarcia porozumienia
miedzygminnego z Gmina^Witonia dorycz^cego realizacji zadaniapn. ,,Przebudowa
Iokaln3'ch drog nr 314107 obr?b Szamow; nr 34 obr?b Os?dowice;nr 37 obr?b Os?dowice,
Karkoszki; nr 35 obreb Karkoszki, Jablonna, Daszyna; nr 32 obreb Kr?zelewice, PGR Koryta,

; stano\via,cych jednorodny cia^ komunikacyjnj' pola^czony z siecia_ TEN-T.
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Sekretarz przedstawil na mapie przebieg modernizacji. drag, ktora rozpoczyna si? od grainy
Witonia od drogi powiatowej przez Os^dowice -Jaruce-Karkoszki-Jabfoma-Kjr?zelewice.
Wait powiedzial. ze w pienvszej wersji planowano wspolprac? z powiatem i modernizacj?
odeirika Os?ddwice-Walew-JaYoeh6wek-Mazew. Jedriak pdwfaf rife wykazal zamferesdwariia
wspolpracg.. Proponowalismy wspolfinansowarue wykonania dokumentacji. Ale nie bylo woli
wspolpracy ze strony powiatu. Dlatego padla propozycja wspdlpracy z Gminq. Witonia, ktora
b?dzie proporcjonalnie wspoffinansowala koszty dokumentacji. Wspolpraca dwoch gmin daje
mozliwosc uzyskania dodatko\vych punktow przy ocenie ziozonego wniosku o
dofinansowanie. .
Radna M.Grabowska zapytaia czy obr^b PGR Koiyta oznacza ze bedzie robiona droga do
Koryt Osada.
Wojt odpowiedziai ze chodzi o ta drog?. Dotyczy to drogi od trasy nr 1 w kierunku Pana
Karolaka.
Radnv M.Bawei zjjgytal jaki zakreg prae pT2e\Yit[yJg sie_ ̂  T^m^sh mo^emizaeii1?
Wojt powiedziat, ze b?dzie wj'konana nakladka asfaitowa, utwardzenie i poszerzenie

Zakonczono
Przewodni czacy poddai pod gktsowanie uchwal? Nr XVJ1779/20.1 5 w sprawie zawarcia
porozumienia mi^dzygminnego z Gmina_ Witonia dotyczacego realizacji zadania pn,
^PrzebudowalokalnychdrognrSMlO? obr?b Szamow; nr3^ obr?b Osedo\vice;nr 37 obreb
Os?dowice, Karkoszki; nr 35 obreb Karkoszki, JaWonna, Daszyna; nr 32 obreb Kr^zelewice,
PGR Koryta, Koryta; stano\viq.cych jednorodny cia^g komunikacjjny polq.czony z sieci^.
TEN-T.
Wyriik gtosowania:
Za 13 glosow
Przeci\\ 0 gfosow
Wstrzymuj^ce 2

Przewodnicza_cy zaproponowal zamian? kolejnosci punktu 7 przed punktem 6 z uwagi na
koniecznosci opuszczenia obrad przez Sekrefarza Gminy.

Ad. 7
Sekretarz poinformowaJ:, ze RIO uniewaznilo uchwal? NrXIJ/57/2015 w sprawie poboru
podatkow oplat w drodze inkasa oraz okreslenia wysokosci w>'nagrodzenia.
Odczytana zostafe uchwala Kolegiura Regionalnej Izby Obrachunkowej w iodzi Nr
24/136/2015 dofyez^ea iieKwaly Nf XII/57/2'015 fady Gminy wDasz^'riie 2 dnia 15 czefwea
20 15 roku w sprawie poboru podatkow i oplat w drodze inkasa oraz okreslenia wysokosci
wyn agro dzen ia.
Sekretarz powiedzial, ze w przedsta\vionym radoym projekcie uchwafy zastosowano si? do
uwag wniesionych przez nadzor
Przexvodnicza-cy zapytal czy soltysi mog^ mice cafy czas u siebie kwitariusze.
Cz}̂  konieczne jest zdawani do urz?du i ponowne pobieranie przed terniinem zbierania \vplat
Sekretarz powiedzial, ze uzgodni ta kwesti? z ksi?gowosciq. podatkowq, czy jest taka
mozliAvosc.
Przewodniczacy poddai pod glosowanie uchwal? Nr XVTJ/SO/2015 w sprawie poboru

Uchwal? przyjeto jedno^osnie 15 glosami «
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Ad. 6

Przewodniczacv poprosil Wojta o wprowadzenie radnych w temat.
Wojlpowiedzial, ze Regionalna Izba Obrachunkowa wlx>dzi uniewaznila uchwal? Nr
Xrn/61/20'15 w sprawie zaiwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014 rok oraz uchwal? Nr-
XIH762/2Q15 w spra\vie udzielenia Wqjtowi Gminy absolutorium z tytulu wykonania budzetu za
2014 rok. Zamicono nie dokladne omowienie k\vestii wskaznikow oraz drugi temat to sprawa
zakupu zwrotnego. Chodzi o to, ze w koncu roku RIO podj?lo uchwal? o zmniejszeniu
dochodow, a Rada dodatkowo podj?la uchwal? na koniec roku,
Wniosek Komisji Rewizyjnej zostal zaopinknvany pozytywnie. RIO; maj^c mvagi moglo dac
wskazanie do ich naprawienia,
Zdaniem Wojta nalezy odwotac si? od decyzji RIO, niech Sad rozstrzygnie czy faktycznie
doszio do naruszerua prawa. Aby to byto mozliwe konieczne jest podj^cie przez Rade uchwaty
upowazniaja^cej Wojta i Przewodnicza^cego Rady do dziaian w tym kierunku.
Radny T.Dymny goprogif o odczytanie uchwa} Kolegjiom RIO w todzi stwierdzaj^cych o
uniewaznieniu uchwat. ""
Przewo dni czacv odczytaJ dwie uchwafy Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej \ Lodzi
Nr 26/145/2015 dotycz£jea_ uchwafy nr XII1761/2015 Rady Gminy w Dasz)Tiie z dnia 14 lipca
2015 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania ficansowego za 2014 rok oraz nr 26/146/2015
dotycza^ca, uchwafy nr XH1/62/2015 Rady Grniny w Daszynie z dnia 14 lipca 2015 r. wspra\vie
udzielenia Wqjtowi Grniny absolutoriurn z tytulu wykonania budzetu za 2014 rok.
Radnv T. Dymny odniosl si? do ftagmeutow odczytanych uchwal, a nast?pnie poprosil o
odczytanie pisma wystosowanego do RIO, o ktorym byla wzmianka w odczytanych chwalach .
Radnv H.Pabrowski stwierdzil, ze RIO gl6\\Tije zarzuca Wqjtowi, ze nie ustosunkowat si? przed
Rada do negatywnej opinii RIO do sprawozdania z wykonania budzetu za 2014 r.
Przewodniczacv odczytal pismo, o ktore prosil radny T.Dymny.
Wqft powiedzial, ze RIO postawilo w opinii o sprawozdaniu zarziit co do zadluzerua oraz do
sprzedazy z\\Totnej. Sad mial co do tego watpliwosci. Opinia niesie \ sobie watpliwosci RIO
moglo to posta\vic, jako negatywny zarzut do sprawozdania z wykonania budzetu.
Postawiono rowniez zarzut przekroczenia terminu, Nalez>r zauwazyc, ze opinia na temat
wniosku Komisji Rewiz}jnej \vp}>'n?la do urz?du gminy 29 czerwca 2015 r.
Radnv H.Dabrowski stwierdzil, ze jezeli Rada \vnosic skarg? to radni powinni miec mozliwosc
zapoznania si? z trescia^ pozwu. Jak mozna gloso\\'ac nad pismem, ktorego nie ma.
Radny T.Pymny stvvierdzil, ze jezeli rada przyjmie omawiana^ uchwal?, to tak jakby podpisala
si? pod dokumentem in bianco. Rada nie b?dzie iniala wiedzy na temat tresci zlozonego
odwolania
Wojt powiedzial. ze przedsta^dl argumenty., ktore umozliwiaja_zlozenie skargi, Iestk\vestia
wzajemnego zaufania. Czy rada chce ab}' procedowac przed sajiem. Przygotowaniem odwolania
zajrnie si? radca pra^oiy. Przedstawiono radnym zbior dokumentow w postaci uchwa} RIO i
uchwaiy Rady. Sâ  podstawy do tego, aby wyjasnic przed sa^dem czy argumenty RIO zawarte w
opinii powinny miec miejsce.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacv odczytal: uchwal? NrXVTI/81/2015 w sprawie wniesienia skargi na uchwal? Nr
26/145/2015 i Nr 26/146/2015 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej wlodzi z dnia 20
sierpnia 2015 r. i poddal pod glosowanie.
W3Tiik glosowania;
Za 9 glosow
Przeciw 3 glosy
WstrzymuJ3.ce 3 glosy
Uch\val? przyj?to wi?kszosciq. glosow.
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Ad.8
Radny J.Kaczmarek zglosil duza_ wyrw? w drodze gminnej przez Nowy Slawoszew.
S6#ys W.Kordos zgldsil do wyciecia krzaki przy drddze powiafdwej ria odeiriku G4sior"6w~
Mazew.
Radny M.Bawei zglosil do wyci^cia krzaki na odciriku Karkoszki-Gajew oraz uzupeinienie
ubytkow w drodze asfaltowej na odcinkuDaszj'na-Janice.
Wojt podzi?ko\vai sotecU^'om Nowy Stawoszew i Stary Slawoszew za organizacj? dozynek
gminnych-.
Wojt przedstawi} pismo z Urz^du Wojewodzkiego w spra\vie uchodzcow.
Omo\vit, kwestie z\via_zane z pomoca_ z budzetu panst\va dla rolnikow dotkni§t}'ch susza_.
Radny M.Szymanski zgiosii do uzupelnienia mas^. asfaltoAva wynvy w drodze kolo pana
Sikorskiego.

ogroc[zenia plaeg-zab^w c[l§:
Korytach Osadzie.

Ad.9
W zwiqzku z wyczerpaniem porza^dku obrad Przewodnicz^cy zamknaj: XVII nadzwyczajna
sesje Rady Gminy w Daszynie.

Protokoiowata :

D. Kazmierczak
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